

全球化

GLOBALIZATION

2021 年 第 3 期 （总第 110 期）

CCIEE

主管 / 主办 | 中国国际经济交流中心

• 本刊专论 •

要高度重视农村中低收入者问题

马晓河 (005)

大型银行面临金融摩擦风险的前瞻性评估

黄志凌 (013)

“后疫情+新经济”时代的健康产业发展与需求侧改革

贾 康 (027)

• 国际经济 •

基于全链路跨境电商的数字化新外贸研究

——以阿里巴巴国际站为例

王晓红 夏友仁 梅冠群 梁 鹏 郭 霞 李 蕊 (035)

世界经济深度衰退 复苏面临潜在风险

——2020 年世界经济形势回顾和 2021 年展望

张国洪 李婧婧 王庭锡 郝悦 胡晨沛 (055)

世界工厂的挑战与应对：基于英美制造业的比较研究与启示

任继球 (068)

美国减税政策对外国直接投资的影响及其对我国的启示

刘栩畅 (086)

北极地区能源问题研究 魏 蔚 陈文晖 (097)

中巴经济走廊高质量发展研究 颜少君 (110)

• 名人观察 •

正确认识我国南北经济发展差距 范恒山 (121)

• 国际统计数据 •

世界经济主要指标 国家统计局国际统计信息中心 (126)

CONTENTS

Attach Great Importance to the Problem of Low and Middle Income
Groups in Rural Areas *Ma Xiaohe* (005)

Prospective Assessment for the Risks of Financial Frictions Faced by Large Banks
Huang Zhiling (013)

Health Industry Development and Demand-side Reform During the
“Post-Pandemic and New Economy” Era *Jia Kang* (027)

Research on New Digital Foreign Trade Based on Full-link Cross-Border E-commerce
——The Case Study of Alibaba International Station
Wang Xiaohong, Xia Youren, Mei Guanqun, Liang Peng, Guo Xia, Li Rui (035)

The World Economy is in Deep Recession and Recovery Faces Potential Risks
——Review of the World Economic Situation in 2020 and Outlook for 2021
Zhang Guohong, Li Jingjing, Wang Tingxi, Hao Yue, Hu Chenpei (055)

Challenges and Responses of the World Factory : Comparative Research and
Enlightenment Based on the British and American Manufacturing Industries
Ren Jiqiu (068)

The Impact of U . S . Tax Reduction on Foreign Direct Investment and the
Enlightenment to China *Liu Xuchang* (086)

Research on Energy Issues in the Arctic Region *Wei Yu, Chen Wenhui* (097)

Research on High-Quality Development of China-Pakistan Economic Corridor
Yan Shaojun (110)

Main Indicators of World Economy (126)